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Or-VII.0002.1.2018      

 

P R O T O K Ó Ł   Nr  XXXIV/2018 

 

z obrad Sesji Rady Miejskiej w Choroszczy 

z dnia 5 marca 2018 r. 

 

 

Godzina rozpoczęcia: 12.08 

Godzina zakończenia: 15.37 

 

Miejsce obrad: aula Miejsko-Gminnego Centrum Kultury i Sportu w Choroszczy 

 

Radni obecni na Sesji: 

 

1. Jacek Karol Jaroszewicz    

2. Tomasz Kraśnicki    

3. Grzegorz Wacław Gereluk           

4. Marian Kosakowski         

5. Beata Marlena Jeżerys       

6. Wioletta Kowieska 

7. Piotr Paweł Dojlida   

8. Piotr Siemieniuk  

9. Ireneusz Jabłoński 

10. Piotr Waczyński 

11. Jan Czarniecki 

12. Jacek Jasiński 

13. Andrzej Kościuczyk  

14. Barbara Walesiuk 

15. Jacek Dąbrowski 

 

 

 

Ponadto w obradach udział wzięli : 

1. Robert Wardziński – Burmistrz Choroszczy 

2. Grzegorz Gabrian – Zastępca Burmistrza 

2. Mirosław Zalewski – Sekretarz Gminy 

3. Maria Borodziuk – Skarbnik Gminy 

4. Katarzyna Wincenciak - Pruszyńska – radca prawny 

5. Antoni Bogdan – radny Powiatu Białostockiego 

6. Jan Perkowski - radny Powiatu Białostockiego 

7. Norbert Brzostowski – ekspert zewnętrzny 

8. Renata Matuk – przedstawiciel Powiatowego Zespołu Doradztwa Rolniczego Podlaskiego 

ODR w Białymstoku 

9. Sołtysi i Przewodniczący Zarządów Osiedli 

10. Mieszkańcy miasta i gminy  
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Porządek obrad  XXXIV Sesji : 

 

1. Otwarcie obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad Sesji. 

3. Informacja przedstawiciela Powiatowego Zespołu Doradztwa Rolniczego 

Podlaskiego ODR w Białymstoku nt. zasad naboru wniosków o płatności 

bezpośrednie w 2018 r. 

4. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2018. 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej prognozie finansowej 

Gminy Choroszcz na lata 2018-2021 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań 

na lata 2018-2022. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie współdziałania 

z Miastem Białystok przy budowie i przebudowie ulic położonych na granicy gmin. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla 

publicznych i niepublicznych szkół, przedszkoli, innych form wychowania 

przedszkolnego prowadzonych na terenie Gminy Choroszcz przez inne niż Gmina 

Choroszcz osoby prawne lub osoby fizyczne oraz trybu i zakresu kontroli 

prawidłowości pobrania i wykorzystania dotacji. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia na rok 2018 planu 

dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli zatrudnionych  

w szkołach i przedszkolu na terenie Gminy Choroszcz. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Rady Miejskiej nr 

XII/128/2012 z dnia 28 września 2012 roku w sprawie ustalenia regulaminu 

wynagradzania, nauczycieli zatrudnionych w szkołach i przedszkolu prowadzonych 

przez Gminę Choroszcz zmienionej uchwałą nr XX/205/2016 z dnia 10 listopada 

2016 r.  

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu 

świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

zamieszkałych nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za 

uiszczoną opłatę. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do zmiany mpzp na terenie 

obrębów Zółtki, Dzikie i Złotoria. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazw ulic w Choroszczy. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Lokalnego 

Programu Rewitalizacji Gminy Choroszcz na lata 2017 – 2023. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie podziału Gminy Choroszcz na okręgi 

wyborcze, ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych  

w każdym okręgu wyborczym. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie podziału Gminy Choroszcz na stałe 

obwody głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji 

wyborczych. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia programu polityki zdrowotnej 

„Grypoodporni 65+”. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia 

odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach chronionych, 

udzielających schronienia osobom tego pozbawionym, w tym osobom bezdomnym, 

które ostatnie miejsce zameldowania na pobyt stały posiadały na terenie Gminy 

Choroszcz. 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Rozwiązywania 

Problemów Społecznych w Gminie Choroszcz na lata 2018-2025. 
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19. Przyjęcie sprawozdania Kierownika M-G OPS z realizacji zadań z zakresu wspierania 

rodziny i systemu pieczy zastępczej za 2017 rok. 

20. Przyjęcie sprawozdania Kierownika M-G OPS z działalności Zespołu 

Interdyscyplinarnego ds. Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie w Gminie 

Choroszczy w zakresie realizacji programu przeciwdziałania przemocy w rodzinie 

oraz ochrony ofiar przemocy w rodzinie w gminie Choroszcz za 2017 rok. 

21. Przedstawienie informacji Burmistrza o ustalonych opłatach wynikających ze wzrostu 

wartości nieruchomości spowodowanego zmianą pzp. 

22. Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji. 

23. Informacja Burmistrza Choroszczy z działalności międzysesyjnej. 

24. Informacja Przewodniczącego Rady z działalności międzysesyjnej. 

25. Interpelacje i wnioski radnych. 

26. Zapytania i wolne wnioski. 

27. Zakończenie obrad Sesji. 

 

 

 Ad. 1 -  

 

 Obrady XXXIV Sesji Rady Miejskiej w Choroszczy otworzyła Przewodnicząca Rady  

p. Beata Jeżerys. Stwierdziła, że w Sesji uczestniczy 14 radnych, co stanowi kworum, przy 

którym Rada Miejska może obradować i podejmować prawomocne uchwały. 

Obecnych 14 radnych, nieobecny Piotr Siemieniuk. 

Przewodnicząca Rady poprosiła obecnych o uczczenie minutą ciszy zmarłego Sołtysa wsi 

Turczyn – Jacka Czaczkowskiego. 

Następnie złożyła gratulacje dla nowo wybranego Sołtysa wsi Mińce – Kamila Siemaszko. 

 

 

 Ad. 2 - 

  

 Przewodnicząca Rady odczytała porządek obrad, który został doręczony radnym na 7 

dni przed Sesją razem z materiałami. Zapytała, czy ktoś chce wnieść poprawkę do porządku 

obrad. 

1. Sekretarz Mirosław Zalewski wniósł do porządku obrad punkt dotyczący rozpatrzenia 

projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Białostockiemu w 2018 roku – jako pkt. 6. Temat ten był przedmiotem dyskusji na 

wspólnym posiedzeniu Komisji Rady. 

Porządek obrad XXXIV Sesji ze zmianami został przyjęty przez Radę jednogłośnie - 14 

głosami za.  
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Ad. 3 – 

  Informację o zasadach naboru wniosków o płatności bezpośrednie w 2018 r. 

przedstawiła p. Renata Matuk - przedstawiciel Powiatowego Zespołu Doradztwa 

Rolniczego Podlaskiego ODR w Białymstoku. 

 

Rok 2018 jest pierwszym, kiedy wnioski o przyznanie płatności bezpośrednich oraz płatności 

obszarowych PROW składa się w formie elektronicznej za pośrednictwem aplikacji 

eWniosekPlus. Będzie ona dostępna na stronie internetowej Agencji Restrukturyzacji  

i Modernizacji Rolnictwa: www.arimr.gov.pl od 12 lutego w wersji demo, od 15 marca  

w pełnej formie. ci gospodarze, którzy już wcześniej założyli konto, dalej mogą z niego 

korzystać.. Rolnik może uzyskać kod dostępu do aplikacji po uwierzytelnieniu na stronie 

Agencji podając dane weryfikacyjne: swój numer identyfikacyjny (numer EP), 8 ostatnich 

cyfr numeru rachunku bankowego (numer rachunku bankowego zgodny z numerem  

w ewidencji producentów), kwotę z ostatniego przelewu otrzymanego z ARiMR, 

zrealizowanego w roku kalendarzowym poprzedzającym rok złożenia wniosku – tj. w roku 

2017. Termin składania wniosków o dopłaty bezpośrednie 2018 to 15 marca - 15 maja. Przy 

czym wniosek można wypełnić 25 dni kalendarzowych po terminie składania wniosków, 

czyli do 9 czerwca 2018 r. Jednak z uwagi na fakt, że 9 czerwca przypada w sobotę wniosek 

złożony 11 czerwca w poniedziałek będzie uważany za złożony w terminie. Za każdy dzień 

roboczy opóźnienia, licząc od dnia 16 maja 2018 r., stosowane będzie zmniejszenie płatności 

w wysokości 1% należnej kwoty płatności, wyjaśnia ARiMR. 

 

 

 

Ad. 4 – 

 

Skarbnik Gminy Choroszcz przedstawiła propozycję zmian budżetu gminy na 2018 

rok. 

 

Maria Borodziuk wyjaśniła, że proponuje następujące zmiany:  
1) zwiększyć plan dochodów o kwotę 2 423 319,70 zł. 

2) zwiększyć plan wydatków o kwotę 17 123 319,70 zł. 

Planowany deficyt budżetu w kwocie 13 465 634 zł pokryty zostanie planowanym przychodem  

z kredytu długoterminowego. 

Zwiększenia planu dochodów następują w związku z otrzymaniem ponadplanowych dochodów 

bieżących jak: wpływy z różnych opłat (z tytułu zajęcia pasa drogowego) – kwota 3 400 zł; wpływy  

z rozliczeń/zwrotów z lat ubiegłych – kwota 1 600 zł; wpływy z tytułu kosztów egzekucyjnych – 

kwota 1 200 zł; wpływy pozostałości środków na wydzielonym rachunku oświatowych jednostek 

budżetowych – kwota 2 500 zł; zwrot dotacji pobranych w nadmiernej wysokości – kwota 8 037 zł; 

wpływy z tytułu kosztów egzekucyjnych – kwota 4 000 zł; zwiększeniem kwoty subwencji w części 

oświatowej – kwota 70 253 zł; zwiększeniem dotacji z Miasta Białegostoku na finansowanie 

przebudowy ulicy Granicznej w Klepaczach (Porozumienie międzygminne) – kwota 600 000 zł 

(planowane dochody i wydatki na ulicę Graniczną w Klepaczach przenosi się z zadań realizowanych 

na podstawie porozumień między jst do zadań własnych;  urealnieniem planu płatności ze środków UE 

– kwota 1 708 466 zł (w związku ze zwiększeniem zakresu inwestycji do realizacji w 2018 roku  

w ramach projektów z dofinansowaniem ze środków UE); zaliczka ze środków UE na realizację 

projektu „Razem lepiej”; otrzymaniem dotacji na zadanie zlecone – wypłata dodatków energetycznych 

– kwota 279,70 zł. 
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Zwiększenie planu wydatków następuje w rozdziałach: 

- 60014 Drogi publiczne powiatowe – zwiększenie o kwotę 420 000 zł na pomoc finansową 

Powiatowi Białostockiemu na współfinansowanie (50%:50%) inwestycji na drogach powiatowych na 

terenie Gminy Choroszcz; 

- 60016 Drogi publiczne gminne – zwiększenie o kwotę 9 859 361 zł, w tym na bieżące utrzymanie 

dróg – 250 000 zł, wynagrodzenia - 1 687 zł i na inwestycje – 9 607 674 zł oraz na dotację Miastu 

Białystok na przebudowę ulicy Skandynawskiej w ramach realizacji Porozumienia międzygminnego – 

kwota 2 251 zł; 

- 70004 Różne jednostki obsługi gospodarki mieszkaniowej – na wynagrodzenia – 24 418 zł; 

- 70005 Gospodarka gruntami i nieruchomościami – na wykup nieruchomości gruntowych – 170 000 

zł; 

- 71004 Plany zagospodarowania przestrzennego – na zlecenie usług związanych z procesem 

przygotowania zmian miejscowego zagospodarowania przestrzennego Gminy Choroszcz – kwota 96 

000 zł; 

75011 Urzędy wojewódzkie – na wynagrodzenia – kwota 8 465 zł; 

- 75023 Urzędy gmin … – na wynagrodzenia – kwota 108 908 zł; 

- 75412 Ochotnicze straże pożarne – na wynagrodzenia kwota 17 302 zł i na inwestycje – 75 000 zł; 

- 75702 Obsługa papierów wartościowych, kredytów i pożyczek… - w związku z planowanym 

zaciągnięciem kredytu długoterminowego (przewidywane uruchomienie w maju br. i planowaną spłatą 

począwszy od 2020 roku) – kwota 300 000 zł; 

- 80104 Przedszkola – na wydatki inwestycyjne – kwota 680 000 zł; 

- 80195 Pozostała działalność (Oświata i wychowanie) – na niezbędne remonty placówek 

oświatowych – kwota 70 253 zł; 

- 85215 Dodatki mieszkaniowe – na wypłatę dodatków energetycznych tzw. odbiorcom wrażliwym – 

kwota 274,10 zł oraz na obsługę zadania zleconego (2%) – kwota 5,60 zł; 

- 90001 Gospodarka ściekowa i ochrona wód – na dokapitalizowanie spółki komunalnej ZECWiK  

w związku z realizacją przez spółkę sieci wodociągowej i kanalizacji sanitarnej w przebudowywanych 

drogach gminnych – kwota 4 800 000 zł oraz na dotacje mieszkańcom gminy realizującym budowę 

przydomowych oczyszczalni ścieków – kwota 30 000 zł; 

- 90002 Gospodarka odpadami – na wynagrodzenia – kwota 5 366 zł; 

- 90003 Oczyszczanie miast i wsi – na zwiększone wydatki odbioru odpadów z terenów i obiektów 

komunalnych – kwota 23 049 zł; 

- 90005 Ochrona powietrza atmosferycznego i klimatu – na wydatki inwestycyjne – kwota 45 000 zł; 

- 90015 Oświetlenie ulic, placów i dróg – na wydatki inwestycyjne – kwota 85 000 zł; 

- 92114 Pozostałe instytucje kultury – na wydatki inwestycyjne – kwota 331 667 zł; 

Zmniejsza się plan wydatków: 

- w rozdziale 85213 Składki na ubezpieczenie zdrowotne … o kwotę 29 000 zł w celu sprostowania 

błędu. 

Aktualizuje się plan wydatków inwestycyjnych zgodnie z załącznikiem Nr 3: 

Poz. I.1. Budowa drogi gminnej Choroszcz - Jeroniki -Łyski - RPOWP 2014-2020 w ramach BOF 

Działanie 5.1 Niskoemisyjny transport miejski i niezmotoryzowany – zwiększa się o kwotę 4 782 674 

zł; 

Poz. I.2. Budowa drogi gminnej łączącej ulicę Elewatorską w Białymstoku z miejscowością Porosły - 

RPOWP 2014-2020 w ramach BOF Działanie 5.1 Niskoemisyjny transport miejski  

i niezmotoryzowany – zwiększa się o kwotę 2 810 000 zł; 

Poz. III.3. Przebudowa ulicy Granicznej w Klepaczach (porozumienie międzygminne z Miastem 

Białystok) – zwiększa się o kwotę 1 200 000 zł; 

Poz. III.8. Rozbudowa ulicy Powstania Styczniowego w Choroszczy – wprowadza się nowe zadanie  

o wartości 650 000 zł; 

Poz. III.9. Odprowadzenie wód opadowych z drogi gminnej w Sienkiewiczach – wprowadza się nowe 

zadanie o wartości 85 000 zł; 

Poz. III.10. Przebudowa z rozbudową ulicy Zagórnej w Klepaczach – wprowadza się nowe zadanie  

o wartości 1 360 000 zł, w tym w roku 2018 – na kwotę 70 000 zł; 

Poz. III.11. Rewitalizacja Placu Brodowicza (studium wykonalności) – wprowadza się nowe zadanie  

o wartości 10 000 zł; 
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Poz. 1. Zakup gruntów (pod przyszłe inwestycje gminne) – zwiększa się o kwotę 170 000 zł; 

Poz. 4a. Budowa garażu dla OSP w Izbiszczach (stan zerowy) – wprowadza się nowe zadanie  

o wartości 50 000 zł; 

Poz. 4b. Rozbudowa i przebudowa remizy strażackiej dla OSP w Pańkach - wprowadza się nowe 

zadanie o wartości 25 000 zł; 

Poz. 5a. "Dobry start - edukacja przedszkolna w Gminie Choroszcz (część inwestycyjna)– wprowadza 

się nowe zadanie o wartości 1 350 000 zł na lata 2018- 2019, w tym na rok 2018 – kwota 680 000 zł; 

Poz. 6. Budowa oświetlenia ulicznego – zwiększa się o kwotę 85 000 zł; 

Poz. 7a. "Poprawa czystości powietrza w Gminie Choroszcz poprzez energię słoneczną - źródło 

energii i ciepła” - wprowadza się nowe zadanie o wartości 1 982 815 zł, w tym w roku 2018 – na 

kwotę 45 000 zł; 

Poz. 11. Rozbudowa i adaptacja budynku na świetlicę wiejską w Konowałach - dalszy etap – zwiększa 

się wartość zadania o kwotę 55 000 zł; 

Poz. 17a Remont (wymiana) dachu na budynku świetlicy w Izbiszczach – wprowadza się nowe 

zadanie o wartości 45 000 zł; 

Poz. 17b. "Utworzenie trzech placów zabaw wraz z siłowniami zewnętrznymi w Choroszczy w celu 

udostępnienia mieszkańcom infrastruktury rekreacyjnej" (PROW) – wprowadza się nowe zadanie  

o wartości 111 667 zł; 

Poz. 17c. "Budowa świetlicy wiejskiej w miejscowości Zaczerlany w celu udostępnienia mieszkańcom 

wsi infrastruktury kulturalnej" (PROW) – wprowadza się nowe zadanie o wartości 685 403 zł do 

realizacji w latach 2018-2019, w tym w roku 2018 na kwotę 120 000 zł. 

Aktualizuje się Plan dotacji udzielanych z budżetu gminy w 2018 r. zgodnie z załącznikiem nr 4,  

w którym: 

Poz. III.1.1. Osoby fizyczne - Dotacja na budowę przydomowych oczyszczalni ścieków) – wprowadza 

się zadanie na kwotę 30 000 zł; 

Poz. III.2.1. Powiat Białostocki Dofinansowanie budowy chodnika na ulicy Kolejowej w Klepaczach 

(od mostku do ronda) – zwiększa się o kwotę 10 000 zł; 

Poz. III.2.2. Powiat Białostocki- Dofinansowanie przebudowy z rozbudową drogi powiatowej Nr 

1443B Czaplino-Niewodnica Kościelna - II etap – wprowadza się na kwotę 250 000 zł; 

Poz. III.2.3. Powiat Białostocki - Dofinansowanie opracowania dokumentacji projektowej na 

przebudowę z rozbudową drogi powiatowej Nr 1536B - przejście przez wieś Kruszewo – wprowadza 

się na kwotę 30 000 zł; 

Poz. III.2.4. Powiat Białostocki - Dofinansowanie aktualizacji dokumentacji projektowej na budowę 

drogi powiatowej Nr 1551B: droga 8 - Porosły – Krupniki wprowadza się na kwotę 50 000 zł; 

Poz. III.2.5. Powiat Białostocki - Dofinansowanie opracowania dokumentacji projektowej na 

przebudowę z rozbudową drogi powiatowej Nr 1537B - przejście przez wieś Konowały - wprowadza 

się na kwotę 30 000 zł; 

Poz. III.2.6. Powiat Białostocki - Dofinansowanie budowy chodnika przy drodze powiatowej Nr 

1538B do ulicy Kolonia Gaj - wprowadza się na kwotę 50 000 zł; 

Poz.III.2.7. Miasto Białystok - Dofinansowanie przebudowy ulicy Skandynawskiej w Białymstoku 

(Porozumienie międzygminne) - wprowadza się na kwotę 2 251 zł. 

Stan zadłużenia na dzień 1.01.2018 - 6 160 298 zł 

Zwiększenie zadłużenia (zaciągnięcie kredytu) - 15 000 000 zł 

Spłata rat zaciągniętych kredytów -  1 534 366 zł 

Stan zadłużenia na dzień 31.12.2018 - 19 625 932 zł 

Obsługa długu (odsetki) - 458 000 zł. 

 

 

Przybył radny Piotr Siemieniuk, obecnych 15 radnych. 

 

Radna Wioletta Kowieska zwróciła się z następującymi pytaniami: 

1) w poprawce do budżetu wpisano ul. Zagórną, tymczasem to mieszkańcy ul. Dolnej  

(i przyległych ulic) mieli problemy z przejezdnością, z wielką kałużą, z przejściem  

i kilkakrotnie zgłaszali to do Burmistrza, chcą również partycypować w kosztach tej 
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ulicy; znaczna cześć funduszu sołeckiego została przeznaczona na wykonanie 

dokumentacji. Nie dotarły do niej żadne wnioski, aby była potrzeba wpisywania  

w tym momencie budowy ul. Zagórnej; czy Burmistrz brał pod uwagę oczekiwania 

mieszkańców, jakim trzeba być mieszkańcem ulicy żeby tak raz-dwa i jest wpisana ul. 

Zagórna kiedy tu mieszkańcy gremialnie starali się, przychodzili, zgłaszali swoje 

problemy; 

2) przypomniała, że był przedstawiony Radzie plan zamierzeń inwestycyjnych Spółki – 

do chwili obecnej nie mają żadnej informacji o stanie finansowym Spółki, czy 

zamierzenia te zostały zrealizowane i w jakim stopniu. Wniosek: zapoznać radnych na 

najbliższej sesji z kondycją finansową Spółki i jak zostały zrealizowane zamierzenia 

inwestycyjne;  

3) jak sytuacja z VAT, czy jest możliwość odzyskania i przez kogo w przypadku Spółki; 

4) odnośnie zapisu w budżecie: na zwiększone wydatki odbioru odpadów z terenów  

i obiektów komunalnych – 23 049 zł – czy jest to zapowiedź podwyżki, bo przecież 

RIO stwierdziło, że nie można z budżetu dokładać do gospodarki odpadami; 

5) z uwagi na wzrost wydatków na kulturę poprosiła o odpowiedź na piśmie: jaki był 

stan zatrudnienia w Centrum Kultury, a jaki jest obecnie, bo podobno wzrósł znacznie 

jak trwa ich kadencja; 

6) odnośnie kredytu: był przedstawiony dług jaki zostawił poprzedni burmistrz, a co 

obecny burmistrz pozostawi następcy? 

 

 Burmistrz Robert Wardziński udzielając wyjaśnień poinformował, że: 

1) widocznie mieszkańcy ul. Zagórnej nie informowali radnej o ich potrzebach, ale 

zanim powstał temat ul. Dolnej to mieszkańcy ul. Zagórnej wcześniej założyli 

komitet, zrobili dokumentację projektową na własny koszt (prace są zaawansowane), 

partycypują w kosztach; 

2) ul. Dolna - jest zapisana w budżecie dokumentacja projektowa (został już ogłoszony 

przetarg na jej wykonanie o czym mieszkańcy zostali powiadomieni, w marcu nastąpi 

rozstrzygnięcie i dalej będziemy procedować ten temat), mieszkańcy nie wydali 

jeszcze na to swoich środków i taka jest różnica w zaawansowaniu prac; 

3) Spółka ZEC – Wod: powiadomimy Zarząd Spółki i zaprosimy na Sesję jeśli jest taka 

potrzeba, jeśli są potrzebne bardziej szczegółowe informacje to proszę spisać na 

piśmie pytania dla Prezesa aby mógł przygotować odpowiedzi; 

4) odnośnie VAT: przekazujemy Spółce kwotę netto – na tej operacji zostaje 1 mln zł, 

więc jest to z korzyścią dla budżetu gminy;  

5) budujemy duże inwestycje drogowe, które bez dofinansowania zewnętrznego nie 

mogłyby powstać. Biorąc pod uwagę końcowy etap realizacji tych inwestycji w 2019 

r., rozliczenie zakładane na 2020 r., doliczmy jeszcze 5 lat – to w przeciągu 7-8 lat nie 

mogłyby tam powstać inwestycje związane z budową kanalizacji, drogi byłyby na 

gwarancji, obwarowane przepisami, dlatego robimy teraz te inwestycje, a nie za 10 lat; 

6) odpady: żadna podwyżka nie jest planowana, kwota zapisana w budżecie dotyczy 

terenów i obiektów komunalnych tj. np. placów, ulic, urzędu, szkół; 

7) większość gmin ma deficyt jeśli chce wykorzystać szanse ściągnięcia środków  

z perspektywy BOF; złożyliśmy szereg wniosków, na które otrzymaliśmy wsparcie 

finansowe (on przygotował umowy i on będzie je realizował; pozyskujemy pieniądze 

na przedszkola, odnawialną energię (jeśli mieszkańcy zechcą), świetlice, place zabaw, 

boiska sportowe (z dotacją z Ministerstwa Sportu). Niektóre inwestycje są tak 

skonstruowane, że musimy czekać nawet do roku czasu na refundację środków – stąd 

obciążenie kosztami i dlatego zabezpieczamy się finansowo, aby móc realizować 

zaplanowane inwestycje i oczekiwać na zwrot środków. To nie jest kataklizm 
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finansowy – budżet liczy 80 mln zł, to budżet stabilny, a jest szansa na napływ dużych 

pieniędzy do gminy; mamy zapisane ponad 11 mln zł, że wpłynie jeszcze do budżetu 

gminy, prawie 6 mln zł dzięki Powiatowi na wspólne inwestycje, z BOF pójdzie ok. 

30 mln zł na nasze inwestycje drogowe, które nie są wymysłem tylko są związane  

z transportem, wybrane są duże ciągi komunikacyjne, które będą realizowane 

wspólnie z m. Białystok. Spłata kredytu będzie dużo niższa niż w poprzednich latach 

(3-4 mln rocznie), a dalej będziemy mogli inwestować. Uważa, że należy wykorzystać 

ta szansę, pieniądze nie będą czekały; 

8) odpowiadając na pytanie radnej: podejmie odpowiedzialność i będzie startował  

w wyborach aby nie zostawiać długu nikomu i będzie to realizował, jeśli będzie taka 

wola mieszkańców.   

 

Radna Wioletta Kowieska zwróciła się z pytaniem czy z tych kredytów wziętych na Spółkę 

na stacje uzdatniania czy zostało to wykorzystane i stacje te zostały wykonane? 

 

Burmistrz Robert Wardziński poinformował, że stacje uzdatniania są budowane (Złotoria, 

Rogowo), w 2018 r. zostaną oddane do użytku; otrzymaliśmy ok. 2 mln zł dofinansowania  

z Programu Obszarów Wiejskich i z innej umowy z Regionalnego Programu Operacyjnego  

(na projekt na 30 ml zł) gdzie jest 20 mln zł. Dodatkowo były tu zgłoszone 3 ulice  

w  Porosłach – podpisano już umowę, do końca maja nastąpi realizacja. Ponownie poprosił by 

jeszcze przed posiedzeniem Komisji zgłosić zapytania w tych kwestiach do Prezesa ZEC - 

Wod.  

 

Radny Grzegorz Gereluk powiedział, że mają świadomość, że podejmowanie takich decyzji  

w roku wyborczym jest niepoprawne. Burmistrz i Skarbnik przedstawili obrazowo dlaczego 

to robimy – trzy podstawowe powody: 

1) rozdanie pieniędzy unijnych może być dla Polski ostanie i trzeba z tego skorzystać; 

2) ze względu na wzrost płac, koszty wykonawstwa również wzrastają stąd takie 

przyspieszenie z inwestycjami w tym roku, aby za rozsądną cenę zlecić te prace; 

3) dokapitalizowanie Spółki ma sens jeżeli uzyskujemy 1 mln zł do budżetu; nie trzeba 

tego się bać, tylko rozliczyć Spółkę z wykorzystania tych środków. 

Spłaty kredytu wg prezentacji nie są tak straszne. Jego zdaniem propozycja Burmistrza 

dotycząca zadłużenia się jest zasadna. 

 

Radny Piotr Waczyński zwrócił uwagę, że jeżeli budujemy drogi to musimy mieć tam 

kanalizację, którą powinna robić Spółka gminna. Na dodatek możemy odzyskać Vat. 

Miejscowość Klepacze ma swoje inwestycje na 1200 tys zł – każdy radny chciałby mieć takie 

środki zaangażowane na swoim terenie. 

 

 Radna Barbara Walesiuk wyjaśniła, że w związku z dofinansowaniem (ze środków z BOF  

i kredytu) także  inwestycji na terenie Łysek i Porosł chce zwrócić uwagę, że chodzi  

o poprawę – w końcu – stanu dróg na terenie, na którym długo nic się nie działo i gdzie 

mieszka ponad 1400 osób. Dziękuje więc za zainteresowanie potrzebami tego dużego odsetka 

mieszkańców gminy. 

 

Burmistrz Robert Wardziński przypomniał, że od początku kadencji czekali na środki ze 

Stowarzyszenia BOF, o czym wielokrotnie mówili. Mieliśmy harmonogram na 2016-2017 

rok, w 2018 roku mieliśmy kończyć inwestycje – niestety procedura w Urzędzie 

Marszałkowskim (niezależna od nas) trwała tak długo, że dopiero pod koniec 2017 r. 

podpisaliśmy umowę na te pieniądze, „pewniaki”. Mogliśmy to odłożyć w czasie lub nie 
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wziąć ich wcale. Niestety umowa podpisana w tym roku obliguje nas żebyśmy je 

wykorzystali. Niekorzystny był tu także okres rozstrzygnięcia przetargów np. na Rynek, co 

przedłużyło procedury. Wszystko się skumulowało, dlatego ta kwota jest tak duża, ale nie 

obciąża za mocno budżetu. Uspokoił, że na 2019 rok też są zaplanowane inwestycje. Szansa, 

która się pojawiła, powinna być jego zdaniem wykorzystana. W czerwcu, przy okazji 

absolutorium, pokaże jaka jest obecna sytuacja budżetu gminy. Dodał, że wskaźniki 

dopuszczają abyśmy mogli zaciągnąć kredyt bezpiecznie. 

 

Radny Piotr Dojlida zwrócił uwagę, że budżet dobrze wygląda bo wpływają środki na 

program „500+” (9 mln zł) plus 20 mln kredytu to daje 80 mln zł budżetu i stąd takie 

wskaźniki. Kredyt będziemy spłacać przez 10 lat, przy tych kwotach wydanych na drogi.  

W jednym roku skumulujemy inwestycje  (dobrze, że je robimy), ale innych już nie zrobimy, 

obawia się że przeinwestujemy. To nierealne: Sz. Kruszewska (następny etap) i inne duże 

inwestycje – przez następnych 10 lat nie podołamy temu. 

 

Radny Marian Kosakowski zwrócił uwagę, że mowa jest o drogach w Choroszczy  

i w Klepaczach więc chciałby uzyskać informację ile procentowo idzie na drogi w terenie  

w stosunku do Choroszczy. 

 

Radny Ireneusz Jabłoński przypomniał, że w tej kadencji nie było wpływów z wykupu 

gruntów pod drogę S8 jak było w poprzedniej – to dzięki ciężkiej pracy mamy taki budżet. 

Skarbnik wyjaśniała na Komisji, że jest to scenariusz budżetu pesymistyczny (na wypadek 

nieprzewidzianych zdarzeń) z możliwością spłaty kredytu wcześniej i dobrze, że tak to jest 

przedstawiane dla mieszkańców.  

 

Wobec braku innych głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys odczytała 

projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie na 2018 rok. 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 13 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  1 głos  

- wstrzymało się – 1 głos                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

(uchwała Nr XXXIV/322/2018 stanowi załącznik do protokołu) 

 

 

Ad. 6 – 

 

Skarbnik Gminy Choroszcz przedstawiła propozycję zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Gminy Choroszcz na lata 2018 - 2021 wraz z prognozą kwoty długu i spłat 

zobowiązań na lata 2018 - 2022. 

 
Maria Borodziuk wyjaśniła, że proponuje zmienić Wieloletnią prognozę finansową Gminy Choroszcz, 

która obejmowała prognozowanie na okres 2018-2022, tj. lata, w których będzie następować 

sukcesywna spłata długu. Mimo przyjętego założenia, iż okresie prognozowania nie będą zaciągane 

nowe kredyty i pożyczki - obecna sytuacja na rynku inwestora i wykonawcy wymusiła przyśpieszenie 

realizacji inwestycji w 2018 roku. 

Założone w Wpf kwoty dochodów i wydatków (majątkowych) na 2018 rok, odnoszące się do 

projektów finansowanych z udziałem środków europejskich, na które zostało zawarte już stosowne 

porozumienie w ramach Białostockiego Obszaru Funkcjonalnego o dofinansowanie ze środków UE 

projektu pn. „Projekt partnerski: Rozwój niskoemisyjnego transportu zbiorowego i rowerowego  

w BOF”, okazały się niewystarczające ze względu na długi okres oczekiwania na wpływ środków  
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z refundacji. Ponadto w ramach przebudowy dróg niezbędne są przebudowy sieci wodociągowych  

i kanalizacji sanitarnej (jako wydatki niekwalifikowane). Inwestorem tych zadań jest gminna spółka  

z o.o. (ZECWiK w Choroszczy), która jednocześnie prowadzi inne inwestycje, jak modernizacja stacji 

uzdatniania wody. W związku z powyższym wystąpiła konieczność dokapitalizowania w 2018 roku 

spółki (objęcie zwiększonych udziałów) w kwocie 4 800 000 zł. Inwestycje realizowane w ramach 

BOF w 2018 roku i 2019 roku nie będą finansowane z zaliczek, lecz jedynie w formie refundacji 

poniesionych wydatków oraz dotacji z budżetu Powiatu Białostockiego. Powyższe przesłanki 

przesądziły o potrzebie zaciągnięcia w 2018 roku kredytu długoterminowego w wysokości 15 000 000 

zł. Gmina będzie ubiegała się o udzielenie tego kredytu w głównej części z linii Europejskiego Banku 

Inwestycyjnego na okres kredytowania 10 lat, z 2-letnią karencją spłaty kapitału. Spłata kredytu ma 

nastąpić w ciągu 8 lat (2020-2027) w ratach kwartalnych (1 875 000 zł rocznie). Takie rozłożenie 

spłaty kredytu pozwoli Gminie Choroszcz na normalne funkcjonowanie, w tym również umiarkowane 

inwestowanie. W latach 2019-2027 spłaty zobowiązań planuje się finansować dochodami własnymi, 

stąd prognozowany budżet jest nadwyżkowy. Nie wyklucza się jednak możliwości sięgnięcia po 

kredyt już w roku 2021, szczególnie gdyby wystąpiła konieczność wyprzedzającego finansowania 

projektów z udziałem środków europejskich. 

W Załączniku Nr 2 "Wykaz przedsięwzięć do WPF" : 

Poz. 1.1.1.1 Dobry start - edukacja przedszkolna w Gminie Choroszcz (wydatki bieżące) - wprowadza 

się nowe zadanie o wartości 928 500 zł; 

Poz. 1.1.2.1 Budowa drogi gminnej Choroszcz - Jeroniki -Łyski - RPOWP 2014-2020 w ramach BOF 

Działanie 5.1 Niskoemisyjny transport miejski i niezmotoryzowany - zwiększa się wartość zadania 

oraz przyśpiesza się realizację w 2018 roku (60%); 

Poz. 1.1.2.2 Budowa drogi gminnej łączącej ulicę Elewatorską w Białymstoku z miejscowością 

Porosły – RPOWP 2014-2020 w ramach BOF Działanie 5.1 Niskoemisyjny transport miejski  

i niezmotoryzowany (2015/2017) - zwiększa się wartość zadania oraz przyśpiesza się realizację  

w 2018 roku (50%); 

Poz. 1.1.2.3 Dobry start - edukacja przedszkolna w Gminie Choroszcz (wydatki inwestycyjne) - 

wprowadza się nowe zadanie o wartości 1 350 000 zł; 

Poz. 1.1.2.4 Poprawa czystości powietrza w Gminie Choroszcz poprzez energię słoneczną - źródło 

energii i ciepła - wprowadza się nowe zadanie o wartości 1 982 815 zł; 

Poz. 1.1.2.5 Budowa świetlicy wiejskiej w miejscowości Zaczerlany w celu udostępnienia 

mieszkańcom wsi infrastruktury kulturalnej - wprowadza się nowe zadanie o wartości 685403 zł; 

Poz. 1.3.1.1 Opracowania zmian miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy 

Choroszcz - zwiększa się wartość zadania w 2018 roku o kwotę 96 000 zł; 

Poz. 1.3.2.12 Dokumentacje projektowe na zadania inwestycyjne przyszłościowe - zwiększa się 

wartość zadania o 220 000 zł; 

Poz. 1.3.2.13 Przebudowa z rozbudową ulicy Zagórnej w Klepaczach - wprowadza się nowe zadanie  

o wartości 1 360 000 zł. 

W całym okresie prognozowania i spłaty zadłużenia relacja wskaźnika planowanej łącznej kwoty 

spłaty zobowiązań, o której mowa w art. 243 ust. 1 ustawy o finansach publicznych do dochodów  

w stosunku do dopuszczalnego wskaźnika spłaty zobowiązań – została spełniona. 

 

 

Wobec braku uwag i wniosków, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys odczytała projekt 

uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Choroszcz na lata 2018 

- 2021 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2018 - 2022. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 14 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów  

- wstrzymało się – 1 głos                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

(uchwała Nr XXXIV/323/2018 stanowi załącznik do protokołu) 
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Sekretarz Gminy Mirosław Zalewski zaproponował zmianę w porządku obrad: z uwagi na obecność  

p. Norberta Brzostowskiego (ekspert zewnętrzny) proponuje przeniesienie pkt. 14 

”Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Lokalnego 

Programu Rewitalizacji Gminy Choroszcz na lata 2017 – 2023” - na pkt 6. 

 

- za zmianą porządku obrad – 15 głosów. 
 

 

Ad. 6 – 

 

Głos zabrał Burmistrz Choroszczy, który wprowadził w temat projektu uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Lokalnego Programu Rewitalizacji Gminy 

Choroszcz na lata 2017 – 2023. 

 

Burmistrz Robert Wardziński wyjaśnił, że Lokalny Program Rewitalizacji Gminy Choroszcz 

na lata 2017 – 2023, przyjęty na ostatniej Sesji, potrzebny jest aby w konkursach starać się  

o środki zewnętrzne. Program został oceniony przez Marszałka Województwa Podlaskiego. 

Zmieniła się metodologia – jest to ten sam Program tylko ze zmianami w tym zakresie. 

 

Norbert Brzostowski dodał, że w czasie wspomnianej oceny w Urzędzie Marszałkowskim 

nastąpiły pewne zmiany metodologiczne, narzucono inny sposób analizy wskaźników 

społeczno-gospodarczych użytych do procesu wyznaczania obszarów i później do procesu 

powstawania dokumentu ostatecznego. Mamy akceptację zapisów tego dokumentu przez 

Urząd Marszałkowski. Jeśli chodzi o projekty zapisane to się nie zmieniły w stosunku do 

wersji z grudnia, jedynie je uszczegółowiono poprzez dodanie dookreśleń, dopisków. 

Najbliższy cel: złożenie wniosku w zakresie programu rewitalizacji na Plac Brodowicza  

w Choroszczy. 

 

Radny Piotr Dojlida zauważył, że jest to kolejny rynek, kolejna fontanna w Choroszczy – to 

trzeba rozważyć, czy to obligatoryjne, czy to konieczny zapis. Biorąc pod uwagę koszty 

utrzymania, konserwację – jego zdaniem do zastanowienia. 

 

Norbert Brzostowski wyjaśnił, że inwestycje zapisane w Programie dotyczą inwestycji 

realizowanych ze względów społecznych, aby uatrakcyjnić przestrzeń. Chodzi o to by 

przenieść część wydarzeń i imprez kulturalnych z obiektów na zewnątrz, by otworzyć pewne 

wydarzenia dla ludzi. Szczegóły, jak fontanna, to już wynika z koncepcji projektowych, 

oczekiwań gminy, burmistrza czy uzgodnień konserwatorskich – on skupiał się na aspekcie 

społecznym. 

 

Burmistrz Robert Wardziński dodał, że w tej chwili nie wie czy ta fontanna będzie, ważnym 

jest natomiast, że możemy uzyskać 85% dofinansowania, więc nie jest to koszt obciążający 

budżet gminy. Chcemy zrobić szereg imprez dla dzieci, młodzieży w przestrzeni publicznej. 

Dzięki temu Programowi będziemy mogli składać wnioski o dodatkowe fundusze, jeśli takie 

się pojawią. W tym roku jest możliwość dofinansowania wniosku na Plac Brodowicza. 

 

 

Wobec braku innych głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys 

odczytała projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia projektu uchwały zmieniającej uchwałę  

w sprawie przyjęcia Lokalnego Programu Rewitalizacji Gminy Choroszcz na lata 2017 – 

2023. 



12 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 14 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  1 głos  

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

 

 

(uchwała Nr XXXIV/324/2018 stanowi załącznik do protokołu) 

 

 

 

Ad. 7 – 

 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Białostockiemu 

w 2018 r., przedstawił Burmistrz Choroszczy. 

 

Burmistrz Robert Wardziński wyjaśnił, że proponuje udzielić w 2018 roku pomocy 

finansowej Powiatowi Białostockiemu do kwoty nieprzekraczającej 430 000 zł na: 

a) dofinansowanie przebudowy z rozbudową drogi powiatowej Nr 1543B Czaplino-

Niewodnica Kościelna – II etap – w kwocie do 250 000 zł, 

b) dofinansowanie budowy chodnika na ulicy Kolejowej w Klepaczach (od mostku do ronda) 

– w kwocie do 20 000 zł, 

c) dofinansowanie opracowania dokumentacji projektowej na przebudowę z rozbudową drogi 

powiatowej Nr 1536B - przejście przez wieś Kruszewo – w kwocie do 30 000 zł, 

d) dofinansowanie aktualizacji dokumentacji projektowej na budowę drogi powiatowej Nr 

1551B: droga 8 - Porosły – Krupniki – w kwocie do 50 000 zł, 

e) dofinansowanie opracowania dokumentacji projektowej na przebudowę z rozbudową drogi 

powiatowej Nr 1537B – przejście przez wieś Konowały – w kwocie do 30 000 zł, 

f) dofinansowanie budowy chodnika przy drodze powiatowej Nr 1552B na odcinku od 

skrzyżowania z drogą powiatową Nr 1538B do ulicy Kolonia Gaj – w kwocie do 50 000 zł. 

Pomoc finansowa, udzielona w formie dotacji celowej, stanowić będzie 50% poniesionych 

przez Powiat wydatków, niezbędnych do wykonania zadań. 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys odczytała 

projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Białostockiemu w 2018 

r. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 15 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów  

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

 

 

 

(uchwała Nr XXXIV/325/2018 stanowi załącznik do protokołu) 
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Ad. 8 – 

 

Przechodząc do kolejnego punktu porządku obrad głos zabrał Burmistrz Choroszczy, 

który przedstawił projekt uchwały o zmianie uchwały Nr XXIII/226/2017 Rady Miejskiej  

w Choroszczy z dnia 24 lutego 2017 r. w sprawie współdziałania z Miastem Białystok przy 

budowie i przebudowie ulic położonych na granicy gmin Białystok i Choroszcz. 

 

Burmistrz Robert Wardziński wyjaśnił, że na finansowanie przedsięwzięcia inwestycyjnego, 

polegającego na zaprojektowaniu, budowie i przebudowie dróg gminnych położonych na 

granicy gmin Białystok i Choroszcz, tj. ulic: Granicznej (od ulicy Łąkowej do ulicy 

Klepackiej) i ulicy Skandynawskiej (od ulicy ks. Pawła Grzybowskiego do ulicy Litewskiej), 

proponuje przeznaczyć środki z budżetu Gminy Choroszcz w łącznej kwocie 2 726 634 zł,  

w tym: 

a) na inwestycję dotyczącą ulicy Granicznej w 2018 roku – 2 400 000 zł (w tym dotacja  

z Miasta Białystok – 1 200 000 zł, nie więcej niż 50% poniesionych wydatków), 

b) na inwestycję dotyczącą ulicy Skandynawskiej w 2017 roku i 2018 roku – 326 634 zł, nie 

więcej niż 30% poniesionych wydatków - w formie dotacji, która będzie przekazana Miastu 

Białystok. 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys odczytała 

projekt uchwały o zmianie uchwały Nr XXIII/226/2017 Rady Miejskiej w Choroszczy z dnia 

24 lutego 2017 r. w sprawie współdziałania z Miastem Białystok przy budowie i przebudowie 

ulic położonych na granicy gmin Białystok i Choroszcz. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 15 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów  

- wstrzymało się – 0 głosów                               Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

 

(uchwała Nr XXXIV/326/2018 stanowi załącznik do protokołu) 

 

Radny Piotr Dojlida przypomniał, że ta inwestycja była wpisana w BOF w ramach 

porozumienia zawartego przez poprzedniego burmistrza. Obecny burmistrz początkowo 

„wyrzucił” tą inwestycję bo chciał uniknąć kosztów po stronie gminy, miasta. Można ją było 

zrobić częścią środków budżetowych obu stron, w tym także ul. Długą w Klepaczach. 

 

Przewodnicząca Beata Jeżerys zwróciła uwagę, że za tej kadencji w miejscowości Krupniki 

pierwsza droga gminna będzie utwardzona i pierwsza część kanalizacji będzie zrobiona. Chce 

również przypomnieć przedmówcy, że kanalizacja w Klepaczach jest zrobiona, w odróżnieniu 

od większości terenów (poza Porosłami) przygranicznych z m. Białystok. Wszyscy 

zagłosowali za podpisaniem umowy na przebudowanie tej drogi bo zdają sobie sprawę jak 

ważny jest to ciąg komunikacyjny. Niestety nawet przy takim budżecie ilość środków jest 

ograniczona i musimy wybierać, zachowując zdrowy rozsądek. 

 

Burmistrz Robert Wardziński dodał, że jest w zarządzie BOF i dobrze zna zagadnienia  

i powody dlaczego nastąpiły zmiany dotyczące tej inwestycji. Przesuwając inwestycję ul. 

Granicznej poza BOF nie „skonsumowaliśmy” innych środków, które teraz są 

wykorzystywane. W momencie, kiedy teraz robimy inwestycje z BOF, robimy także ul. 

Graniczną, najważniejszą być może w Klepaczach na tą chwilę. Dzięki temu ta kwota – 1200 
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tys zł ekstra – wpływa na gminę bo inaczej z tej całej puli ok. 15 mln zł musielibyśmy te 1200 

tys zł wygospodarować z tych wszystkich inwestycji. Prezydent dotrzymał słowa i przekazuje 

nam te pieniądze, które zostały ustalone już w 2015 r.  

 

Radny Piotr Dojlida zwrócił uwagę, że o finansowaniu decyduje rada miejska, nie prezydent. 

Interpelacja w tej sprawie, po wycofaniu z BOF, nastąpiła ze strony radnych miejskich. 

Burmistrz Wardziński włączył się w te kwestie dopiero w pewnym momencie. 

 

Burmistrz Robert Wardziński wyjaśnił, że to na spotkaniu zarządu (gdzie było obecnych 10 

wójtów i burmistrzów) zostało to ustalone. To prezydent (burmistrz) przygotowuje budżet i ta 

inwestycja z dobrej woli prezydenta była wpisana – zgodnie z ustaleniami. 

 

  

Ad. 9 – 

 

Projekt uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla publicznych  

i niepublicznych szkół, przedszkoli, innych form wychowania przedszkolnego prowadzonych 

na terenie Gminy Choroszcz przez inne niż Gmina Choroszcz osoby prawne lub osoby 

fizyczne oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystania dotacji, 

przedstawił dyrektor Centrum Usług Wspólnych. 

 

Andrzej Winnicki wskazał, że uchwała została przygotowana w związku z wejściem w życie 

przepisów ustawy o finansowaniu zadań oświatowych – art. 38, który obligował radę do 

takich działań. 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys odczytała 

projekt uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla publicznych  

i niepublicznych szkół, przedszkoli, innych form wychowania przedszkolnego prowadzonych 

na terenie Gminy Choroszcz przez inne niż Gmina Choroszcz osoby prawne lub osoby 

fizyczne oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystania dotacji. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 15 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów  

- wstrzymało się – 0 głosów                               Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

(uchwała Nr XXXIV/327/2018 stanowi załącznik do protokołu) 

 

 

Ad. 10 – 

 

Ponownie głos zabrał dyrektor Centrum Usług Wspólnych, który przedstawił 

propozycję uchwały w sprawie ustalenia na rok 2018 planu dofinansowania form 

doskonalenia zawodowego nauczycieli zatrudnionych w szkołach i przedszkolu na terenie 

Gminy Choroszcz. 

 

Andrzej Winnicki wyjaśnił, że uchwała podejmowana jest, aby nauczyciele mogli 

wykorzystać 1% funduszy, które mają prawnie przewidziane. Na posiedzeniu Komisji 

wynikły pewne wątpliwości dotyczące zapisu pkt 3 i 5 w § 4. Otóż kwestie tych punktów 

rozstrzyga zapis § 2 ust. 1 pkt 3 Rozporządzenia Ministra Edukacji Narodowej zmieniającego 
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rozporządzenie w sprawie sposobu podziału środków na wspieranie doskonalenia 

zawodowego nauczycieli pomiędzy budżety poszczególnych wojewodów, form doskonalenia 

zawodowego dofinansowywanych ze środków wyodrębnionych w budżetach organów 

prowadzących szkoły, wojewodów, ministra właściwego do spraw oświaty i wychowania 

oraz szczegółowych kryteriów i trybu przyznawania tych środków: „1. Ze środków na 

doskonalenie zawodowe nauczycieli, o których mowa w art. 70a ust. 1 (…) 

3) organizację i prowadzenie szkoleń, warsztatów metodycznych i przedmiotowych, 

seminariów, konferencji szkoleniowych oraz innych form doskonalenia zawodowego 

dla nauczycieli, w tym nauczycieli zajmujących stanowiska kierownicze,”  

– chodziło o  wyjaśnienie zapisu „inne formy doskonalenia zawodowego”. 

 

Radna Wioletta Kowieska wyjaśniła, że głównie chodziło jej o sformułowanie „materiały”  

w pkt 3 w § 4. 

 

Andrzej Winnicki wyjaśnił, że wynika to z pkt 4 w § 2 ust. 1 rozporządzenia:  

”4) przygotowanie materiałów szkoleniowych i informacyjnych.” 

 

Radna Wioletta Kowieska dodała, że w jej odczuciu dotyczy to doradców metodycznych. Jej 

zdaniem jest za dużo wymienionych form o pkt 3 i 5 bo te formy dokształcania wymieniono 

w pkt 1,2 i 4 i to jest w Rozporządzeniu. Natomiast tych pkt 3 i 5 nie ma w Rozporządzeniu  

i dlatego jest przeciw. 

 

Sekretarz Mirosław Zalewski zwrócił uwagę, że wpis w tabeli (załącznik do uchwały): inne 

formy doskonalenia (kursy, szkolenia, seminaria, konferencje szkoleniowe, warsztaty 

przedmiotowe i inne) – oznacza, że mamy katalog otwarty i nie zawężamy go. 
 

Radna Wioletta Kowieska wyjaśniła, że w obecnie obowiązującym Rozporządzeniu nie ma 

innych form doskonalenia nauczycieli oprócz tych wymienionych w pkt 1, 2 i 4. Zgłasza 

wniosek o wykreślenie z projektu uchwały pkt 3 i 5 w § 4 ponieważ Rozporządzenie 

dopuszczało takie zapisy do 2016 roku, w tej chwili nie można tego uwzględniać. Nie chodzi 

o to by ograniczyć dostęp do szkoleń tylko chodzi o to by mieć na względzie dyscyplinę 

finansów publicznych.  

 

Radny Jacek Jasiński przypomniał, że jako Przewodniczący Komisji prosił na komisji  

o skonsultowanie tych zapisów z radcą prawnym. Ponawia ten wniosek. 

 

Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys ogłosiła przerwę w obradach celem ustalenia 

prawidłowych zapisów punktów w § 4 ust. 2: 14.10 – 14.34 

 

Po przerwie głos zabrała radca prawny Katarzyna Wincenciak – Pruszyńska, która 

zaproponowała następujący zapis § 4 ust. 2: 

2. Ustala się, w porozumieniu z dyrektorami szkół i przedszkoli, następujące formy 

doskonalenia zawodowego nauczycieli, na które może być przyznawane dofinansowanie  

w 2018 roku: 

1) kształcenie na studiach wyższych licencjackich, magisterskich, podyplomowych oraz 

kursach kwalifikacyjnych i doskonalących; 

2) seminaria, szkolenia, warsztaty, konferencje które podnoszą lub uzupełniają umiejętności 

w zakresie dydaktyki, opieki i wychowania, w tym również kadry kierowniczej; 

3) szkolenia, warsztaty Rady Pedagogicznej wraz z kosztami druku i dystrybucji materiałów 

szkoleniowych i informacyjnych; 
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4) koszty przejazdów, zakwaterowania, wyżywienia nauczycieli, którzy na podstawie 

skierowania udzielonego przez dyrektora szkoły uczestniczą w doskonaleniu zawodowym; 

5) inne formy doskonalenia zawodowego zaakceptowane przez dyrektora szkoły lub 

przedszkola. 

Zmianie ulegnie także zapis w tabeli: Szkolenia Rady Pedagogicznej (w tym koszty druku  

i dystrybucji materiałów szkoleniowych i informacyjnych) (poprzedni zapis: Szkolenia Rady 

Pedagogicznej (w tym materiały dydaktyczne)). 

 

Radna Wioletta Kowieska powiedziała, że wycofuje swój wniosek o wykreślenie punktów, 

chociaż nie jest przekonana do wyjaśnień radcy. 

 

 

Wobec braku innych uwag, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys odczytała projekt 

uchwały w sprawie ustalenia na rok 2018 planu dofinansowania form doskonalenia 

zawodowego nauczycieli zatrudnionych w szkołach i przedszkolu na terenie Gminy 

Choroszcz. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 12 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  2 głosy  

- wstrzymało się – 1 głos                               Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

 

(uchwała Nr XXXIV/328/2018 stanowi załącznik do protokołu) 

 

 

Ad. 11 – 

 

Przechodząc do kolejnego punktu porządku obrad dyrektor Centrum Usług 

Wspólnych przedstawił projekt uchwały zmieniającej uchwałę Rady Miejskiej nr 

XII/128/2012 z dnia 28 września 2012 roku w sprawie ustalenia regulaminu wynagradzania 

nauczycieli zatrudnionych w szkołach i przedszkolu prowadzonych przez Gminę Choroszcz 

zmienionej uchwałą nr XX/205/2016 z dnia 10 listopada 2016 r.  

. 

 

Andrzej Winnicki wyjaśnił, że w uchwale Rady Miejskiej W Choroszczy nr XII/128/2012  

z dnia 28 września 2012 roku w sprawie ustalenia regulaminu wynagradzania, nauczycieli 

zatrudnionych w szkołach i przedszkolu prowadzonych przez Gminę Choroszcz (zmienionej 

uchwałą nr XX/205/2016 z dnia 10 listopada 2016 r.) skreśla się „Dział VIII Nauczycielski 

dodatek mieszkaniowy”. Związane jest to z ustawą MEN o finansowaniu zadań oświatowych, 

na podstawie której z dniem 01.01.2018 r. nastąpiła likwidacja nauczycielskiego dodatku 

mieszkaniowego. 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys odczytała 

projekt uchwały zmieniającej uchwałę nr XII/128/2012 z dnia 28 września 2012 roku  

w sprawie ustalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach  

i przedszkolu prowadzonych przez Gminę Choroszcz zmienionej uchwałą nr XX/205/2016  

z dnia 10 listopada 2016 r. 
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W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 15 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów  

- wstrzymało się – 0 głosów                               Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

(uchwała Nr XXXIV/329/2018 stanowi załącznik do protokołu) 

 

 

Ad. 12 – 

 

Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie szczegółowego sposobu  

i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

zamieszkałych nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną 

opłatę. 

 

Sekretarz Mirosław Zalewski wyjaśnił, że aktualnie obowiązuje i funkcjonuje taka uchwała. 

Wszelkie zasady, które są w niej uregulowane pozostają w mocy – nic tu nie zmieniamy. 

Zmienia się natomiast ustawa o utrzymaniu czystości i porządku w gminach, zgodnie z którą 

uchwała rady gminy powinna w swej treści zawierać również informację w jaki sposób 

właściciele nieruchomości mogą informować o przypadkach niewłaściwego świadczenia 

usług: 

„§ 5. Przypadki niewłaściwego świadczenia usług przez przedsiębiorcę odbierającego odpady 

komunalne z nieruchomości lub prowadzącego punkt selektywnego zbierania odpadów 

komunalnych właściciel nieruchomości może zgłaszać: 

1) telefonicznie pod nr tel. 85 713-22-09; 

2) z wykorzystaniem poczty elektronicznej kierując mail na adres: urzad@choroszcz.pl; 

3) pisemnie kierując korespondencję na adres: Urząd Miejski w Choroszczy, ul. 

Dominikańska 2, 16-070 Choroszcz; 

4) osobiście w siedzibie Urzędu Miejskiego w Choroszczy, pokój nr. 7.” 

Na zakończenie dodał, że w ramach przeprowadzonych konsultacji nie wpłynęły uwagi  

i opinie do projektu uchwały. 

 

Radna Wioletta Kowieska poprosiła o potwierdzenie właściwego zrozumienia przekazanych 

informacji wskazujących, że w tym roku wszystko się bilansuje, jeśli chodzi o gospodarkę 

odpadami i podwyżki opłat nie będzie. 

 

Sekretarz Mirosław Zalewki odpowiedział, że w sprawie bilansu nie wypowie się, ponieważ 

nie obliczano tego na tą chwilę, a o podwyżce w 2018 roku nic mu nie wiadomo. 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys odczytała 

projekt uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych od właścicieli zamieszkałych nieruchomości  

i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną opłatę. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 15 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów  

- wstrzymało się – 0 głosów                               Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

(uchwała Nr XXXIV/330/2018 stanowi załącznik do protokołu) 
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Ad. 13 – 

 

Przechodząc do kolejnego punktu porządku obrad Sesji, Sekretarz Gminy przedstawił 

projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany mpzp gminy Choroszcz  

w obrębie wsi  Żółtki, Dzikie i Złotoria. 

 

Sekretarz Mirosław Zalewski wyjaśnił, że Żółtki, Dzikie i Złotoria to kolejne 

miejscowości, które proponowane są do zmian – na podstawie złożonych wniosków, które 

naszym zdaniem są uzasadnione. Zmiany wynikają także z konieczności uporządkowania 

planu  aby nie było nieuregulowanych enklaw pod warunkiem, że zmiany są uzasadnione, nie 

generują nowych obszarów budowlanych lecz poszerzają istniejące by ograniczyć lub 

zminimalizować koszty związane ze zmianą planu. Na zakończenie dodał, że w załączniku nr 

8 do projektu uchwały dodano jeszcze jedną działkę, w terenie zabudowanym.  

  

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys odczytała 

projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany mpzp gminy Choroszcz  

w obrębie wsi  Żółtki, Dzikie i Złotoria. 
 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 15 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów  

- wstrzymało się – 0 głosów                               Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

(uchwała Nr XXXIV/331/2018 stanowi załącznik do protokołu) 

 

 

Ad. 14 – 

 

 Ponownie głos zabrał Sekretarz Gminy, który omówił projekt uchwały  

w sprawie nadania nazw ulic w obrębie miasta Choroszcz. 

 

Sekretarz Mirosław Zalewski wyjaśnił, że proponowane nazwy ulic konsultowane 

były z Towarzystwem Przyjaciół Choroszczy: 

1) drodze gminnej położonej w obrębie miasta Choroszcz biegnącej od ulicy Adama 

Mickiewicza w kierunku ulicy Tadeusza Kościuszki, oznaczonej w ewidencji gruntów 

jako działka o numerze geodezyjnym 666/99 proponuje się nadać nazwę ulicy 

Ignacego Jana Paderewskiego. 

2) drodze gminnej położonej w obrębie miasta Choroszcz biegnącej od ulicy Rybackiej 

do ulicy Aleja Niepodległości, oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka  

o numerze geodezyjnym 55/13 proponuje się nadać nazwę ulicy Ksawerego 

Markowskiego. 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys odczytała 

projekt uchwały w sprawie nadania nazw ulic w obrębie miasta Choroszcz. 
 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 15 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów  

- wstrzymało się – 0 głosów                               Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

(uchwała Nr XXXIV/332/2018 stanowi załącznik do protokołu) 
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Ad. 15 – 

 

Projekt uchwały w sprawie podziału Gminy Choroszcz na okręgi wyborcze, ustalenia 

ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu wyborczym 

przedstawił Sekretarz Gminy. 

 

Sekretarz Mirosław Zalewski wyjaśnił, że 11 stycznia 2018 r. przyjęto ustawę o zmianie 

niektórych ustaw w celu zwiększenia udziału obywateli w procesie wybierania, 

funkcjonowania i kontrolowania niektórych organów publicznych. W przepisach 

przejściowych wskazanej ustawy nałożono na rady gmin obowiązek dokonania podziału 

gminy na okręgi wyborcze w wyborach do rady gminy w terminie 60 dni od dnia wejścia  

w życie niniejszej ustawy. Proponuje podział gminy na dotychczas obowiązujące okręgi. 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys odczytała 

projekt uchwały w sprawie podziału Gminy Choroszcz na okręgi wyborcze, ustalenia ich 

granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu wyborczym. 
 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 15 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów  

- wstrzymało się – 0 głosów                               Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

(uchwała Nr XXXIV/333/2018 stanowi załącznik do protokołu) 

 

 

Ad. 16 – 

 

Sekretarz Mirosław Zalewski wyjaśnił, że na podstawie wspomnianej wcześniej 

ustawy, o zmianie niektórych ustaw w celu zwiększenia udziału obywateli w procesie 

wybierania, funkcjonowania i kontrolowania niektórych organów publicznych, rada gminy 

obowiązana jest dokonać podziału gminy Choroszcz na stałe obwody głosowania, ustalić ich 

numery, granice oraz siedziby obwodowych komisji wyborczych. Proponuje podział gminy 

na dotychczas obowiązujące obwody. 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys odczytała 

projekt uchwały w sprawie podziału Gminy Choroszcz na stałe obwody głosowania, ustalenia 

ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 15 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów  

- wstrzymało się – 0 głosów                               Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

(uchwała Nr XXXIV/334/2018 stanowi załącznik do protokołu) 

 

Ad. 17 – 

 

Przechodząc do kolejnego punktu porządku obrad Sesji, podinspektor Izabela 

Oniszczuk z UM Choroszcz przedstawiła obecnym projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

programu polityki zdrowotnej „Grypoodporni 65+”. 
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Izabela Oniszczuk wyjaśniła, że jednym z podstawowych zadań własnych gminy, wskazanym 

w ustawie o samorządzie gminnym, jest zaspokajanie zbiorowych potrzeb wspólnoty gminy 

w zakresie ochrony zdrowia. Ponadto, w myśl zapisów ustawy o świadczeniach opieki 

zdrowotnej finansowanych ze środków publicznych, do zadań własnych gminy w zakresie 

zapewnienia równego dostępu do świadczeń opieki zdrowotnej należy w szczególności: 

opracowywanie i realizacja oraz ocena efektów programów polityki zdrowotnej wynikających 

z rozpoznanych potrzeb zdrowotnych i stanu zdrowia mieszkańców gminy. Celem głównym 

programu jest zminimalizowanie zachorowalności na grypę i występowania powikłań 

pogrypowych wśród mieszkańców gminy Choroszcz po 65 roku życia, poprzez 

przeprowadzenie szczepień ochronnych. Szczepienia przeciwko grypie osób powyżej 65 roku 

życia przyczynią się do zwiększenia dostępności szczepień i poszerzenia grupy osób 

szczepiących się przeciwko grypie, obniżenia liczby zachorowań na grypę  

i zmniejszenia częstotliwości występowania powikłań pogrypowych. Program obejmuje 

zaszczepienie przeciwko grypie sezonowej, osób spełniających kryterium włączenia do 

programu, tj. osób będących mieszkańcami gminy Choroszcz, mających skończone w dniu 

przeprowadzenia szczepienia 65 lat, których stan zdrowia pozwala na podanie szczepionki. 

Szczepienia zostaną wykonane przez, działające na podstawie i w granicach prawa, zakłady 

opieki zdrowotnej wyłonione w drodze konkursu. Szczepionki zostaną zakupione 

i sprawdzone pod kątem posiadanych atestów i aktualności składu, przez realizujące 

szczepienia placówki medyczne. Powyższy program został pozytywnie zaopiniowany przez 

Wojewodę Podlaskiego i Prezesa Agencji Oceny Technologii Medycznych i Taryfikacji.  

W związku z powyższym, uzasadnionym jest przyjęcie gminnego programu polityki 

zdrowotnej pod nazwą „GRYPOODPORNI 65+” realizowanego w gminie Choroszcz na 

rzecz osób po 65 roku życia. 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys odczytała 

projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu polityki zdrowotnej „Grypoodporni 65+”. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 15 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów  

- wstrzymało się – 0 głosów                               Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

(uchwała Nr XXXIV/335/2018 stanowi załącznik do protokołu) 

 

Ad. 18 – 

 

Projekt uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za 

pobyt w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach chronionych, udzielających schronienia osobom 

tego pozbawionym, w tym osobom bezdomnym, które ostatnie miejsce zameldowania na 

pobyt stały posiadały na terenie Gminy Choroszcz przedstawiła kierownik Miejsko – 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Choroszczy. 

 

Małgorzata Klimaszewska poinformowała, że udzielenie pomocy osobom 

bezdomnym, które ostatnie miejsce zameldowania na pobyt stały posiadały na terenie Gminy 

Choroszcz, jest zadaniem własnym gminy, wynikającym z ustawy o pomocy społecznej.  

W tejże ustawie jest zapisane, że rada gminy w drodze uchwały ustala szczegółowe zasady 

ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach chronionych, 

udzielających schronienia osobom tego pozbawionym, w tym osobom bezdomnym, które 
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ostatnie miejsce zameldowania na pobyt stały posiadały na terenie Gminy Choroszcz, stąd 

przedstawiony projekt uchwały. 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys odczytała 

projekt uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt  

w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach chronionych, udzielających schronienia osobom tego 

pozbawionym, w tym osobom bezdomnym, które ostatnie miejsce zameldowania na pobyt 

stały posiadały na terenie Gminy Choroszcz. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 15 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów  

- wstrzymało się – 0 głosów                               Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

(uchwała Nr XXXIV/336/2018 stanowi załącznik do protokołu) 

 

 

Ad. 19 – 

 

Ponownie głos zabrała kierownik Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Choroszczy – Małgorzata Klimaszewska, która przedstawiła projekt uchwały sprawie 

przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych w Gminie Choroszcz na lata 

2018-2025. 

 

Małgorzata Klimaszewska wyjaśniła, że przedstawiona strategia, która stanowi załącznik nr 1 

do projektu uchwały, została opracowana przez zespół pracowników Miejsko – Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Choroszczy. Głównym celem przy opracowywaniu 

przedstawionego dokumentu była analiza i ocena zjawisk, które łączą się z zapotrzebowaniem 

na świadczenia pomocy społecznej, czyli takie ukształtowanie systemu pomocy społecznej na 

terenie miasta i gminy Choroszcz, które w sposób właściwy i kompleksowy będzie 

zaspakajało oczekiwania społeczne. Podstawę opracowania strategii stanowiły materiały 

źródłowe powstałe i zgromadzone w wyniku prac. Diagnoza problemów społecznych 

występujących na terenie miasta i gminy została sporządzona w oparciu o dane będące  

w dyspozycji Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Choroszczy, Powiatowego 

Urzędu Pracy, Urzędu Miejskiego w Choroszczy oraz z instytucji i organizacji działających 

na rzecz społeczności lokalnej. Strategia stanowi podstawę do podejmowania zintegrowanych 

działań rozwojowych w sferze polityki społecznej na terenie miasta i gminy Choroszcz. 
 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys odczytała 

projekt uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych  

w Gminie Choroszcz na lata 2018-2025. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 15 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów  

- wstrzymało się – 0 głosów                               Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

(uchwała Nr XXXIV/337/2018 stanowi załącznik do protokołu) 
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Ad. 20 – 

 

Rada Miejska w Choroszczy przyjęła jednogłośnie (15 głosów za) sprawozdanie 

kierownika Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Choroszczy – Małgorzaty 

Klimaszewskiej z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny i systemu pieczy zastępczej 

za 2017 rok. 

     (sprawozdanie w załączeniu) 

 

Ad. 21 – 

 

Rada Miejska w Choroszczy przyjęła jednogłośnie (15 głosów za) sprawozdanie 

kierownika Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Choroszczy – Małgorzaty 

Klimaszewskiej z działalności Zespołu Interdyscyplinarnego ds. Przeciwdziałania Przemocy 

w Rodzinie w Gminie Choroszczy w zakresie realizacji programu przeciwdziałania przemocy 

w rodzinie oraz ochrony ofiar przemocy w rodzinie w gminie Choroszcz za 2017 rok. 

 

     (sprawozdanie w załączeniu) 

 

Ad. 22 – 

 

Rada Miejska w Choroszczy przyjęła informację Burmistrza o wysokości jednorazowej 

opłaty z tytułu wzrostu wartości nieruchomości spowodowanego zmianą miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego tzw. „renty planistycznej'', o której mowa w art. 36 ust. 4 

ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym. W 2017 r. zakończono 

ostatecznymi decyzjami 7 postępowań (w tym 3 postępowania umorzono), ogólna wartość 

ustalonych opłat 84 999,30 zł. 

(informacja w załączeniu) 

 

 

Ad. 23 – 

 

 Przewodnicząca Rady poprosiła o przyjęcie w drodze głosowania protokołu  

z poprzedniej - XXXIII - Sesji Rady Miejskiej. 

 

Protokół został przyjęty 13 głosami za, przy 2 głosach wstrzymujących się. 

 

 

Ad. 24 – 

 

 W okresie międzysesyjnym Burmistrz Gminy Choroszcz uczestniczył w szeregu 

spotkań związanych z rozwojem i zarządzaniem Gminą i Miastem Choroszcz, w tym: 

 

I. W zakresie spraw komunalnych oraz związanych z drogami gminnymi: 

 w zakresie spraw komunalnych:  

- udział w spotkaniach z kierownictwem instytucji szczebla wojewódzkiego w sprawie 

realizowania w gminie nowych inwestycji – udział w spotkania z władzami Zarząd 

Województwa Podlaskiego w zakresie podpisanie umów dotyczących budowy świetlicy  

w Zaczerlanach oraz trzech placów zabaw w mieście Choroszcz; 
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- udział w spotkaniach z radnymi i władzami Powiatu Białostockiego w zakresie realizacji 

wspólnych, międzygminnych inwestycji; 

- udział w spotkaniach w ramach Stowarzyszenia Białostockiego Obszaru Funkcjonalnego  

w zakresie realizacji inwestycji na terenie gminy oraz z prezydentem Polińskim w zakresie 

komunikacji miejskiej; 

- kontynuacja indywidualnych spotkań z mieszkańcami gminy Choroszcz w zakresie 

jednostkowych zagadnień dotyczących dróg gminnych  

- udział w indywidualnych spotkaniach z mieszkańcami gminy w sprawie przekształcenia; 

- udział w indywidualnych spotkaniach z mieszkańcami w zakresie modernizacji sieci 

wodociągowej oraz wodno-kanalizacyjnej i sanitarnej w gminie Choroszcz,  

- udział w indywidualnych spotkaniach z mieszkańcami w zakresie mieszkań komunalnych - 

udział w spotkaniach z przedsiębiorcami w zakresie inwestycji i prowadzenia działalności 

gospodarczej na terenie gminy Choroszcz , 

- kontynuowanie rozmów z instytucjami miejskimi, powiatowymi i wojewódzkimi w zakresie 

Węzła Porosły – organizacja trójstronnego spotkania: Powiatowi Zarząd Dróg 

Wojewódzkich, Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych i Autorstwa, przedsiębiorcy; 

- udział w spotkaniach z przedstawicielami lokalnych jednostek OSP w zakresie ich 

działalności, jak również korzystania przez nie z infrastruktury gminnej czy doposażenia tych 

podmiotów w nowy sprzęt ratowniczo-gaśniczy; udział w zebraniach sprawozdawczych; 

- unowocześnienie Urzędu Miejskiego w Choroszczy – uruchomienie w Kasie Urzędu 

Miejskiego w Choroszczy możliwość realizowania płatności w sposób bezgotówkowy (kartą 

lub telefonem komórkowym). 

II. W zakresie spraw związanych z ochroną zdrowia i pomocą społeczną 

- spotkania z kierownictwem Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Choroszczy 

w zakresie bieżącej działalności placówki; 

- spotkania z przedstawicielami organizacji pozarządowych działającymi na terenie gminy 

Choroszcz w zakresie pomocy społecznej (np. władzami Stowarzyszenia Monar  

w Zaczerlanach); 

- udział w indywidualnych spotkaniach z mieszkańcami w zakresie pomocy społecznej;  

- kontynuacja pomocy potrzebującym mieszkańcom gminy w postaci ofiarowania darmowego 

opału w sezonie grzewczym; 

III. W zakresie spraw dotyczących oświaty, kultury, sportu i spraw społecznych 

 w zakresie oświaty:  

- przeprowadzenie indywidualnych spotkań z dyrektorami szkół w gminie Choroszcz, 

Przedszkola Samorządowego w Choroszczy, a także dyrektor Żłobka Samorządowego Nr 1  

w Choroszczy w zakresie bieżącego stanu funkcjonowania placówek oświatowych w gminie 

Choroszcz, bezpieczeństwa uczęszczających tam dzieci, a także rekrutacji do tychże 

placówek – bieżący czas to okres rekrutacji do przedszkola i jego oddziałów; 

- Spotkanie z Radą Rodziców Szkoły Podstawowej im. Marszałka Józefa Piłsudskiego  

w Kruszewie w zakresie przyszłego funkcjonowania placówki; 

- udział w spotkania z rodzicami oraz przedstawicielem przewoźnika PKS NOVA w zakresie 

dowozów dzieci do szkół na terenie gminy Choroszcz; 

 w zakresie sportu:  
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- kontynuacja cyklicznych spotkań z przedstawicielami organizacji sportowych, w gminie 

Choroszcz w sprawie bieżącej działalności klubów i organizacji sportowych; 

- przyjęcie zaproszenia na spotkanie stowarzyszenia choroskich morsów „Mroźne Stwory”  

- przyjęcie zaproszenia na Turniej Ping-Ponga; 

 w zakresie kultury:  

- udział w spotkaniach z dyrekcją i pracownikami Miejsko-Gminnego Centrum Kultury 

i Sportu w Choroszczy w zakresie współpracy nad współorganizacją lokalnych wydarzeń 

gminnych;  

- udział w spotkaniach z lokalnymi organizacjami pozarządowymi w zakresie realizacji zdań 

w zakresie kultury, sportu i rekreacji na terenie gminy Choroszcz; 

- udział w spotkaniu z Młodzieżową Radą Gminy Choroszcz w zakresie realizacji dalszych 

planów oraz obszarów działania organizacji na terenie gminy; 

- udział w spotkaniu z Radą Seniorów Gminy Choroszcz w zakresie realizacji dalszych 

planów, i metod oraz obszarów działania organizacji na terenie gminy. 

IV. Ponadto Burmistrz Choroszczy: 

- współorganizował gminne obchody 155. rocznicy wybuchu Powstania Styczniowego; 

- przyjął zaproszenie na Turniej Strzelecki z okazji 155. rocznicy wybuchu Powstania 

Styczniowego; 

- przyjął zaproszenie na Koncert Kolęd w wykonaniu „Rytmów Czasu” ; 

- przyjął zaproszenie do udziału w Miejskiej Drodze Krzyżowej (23.02.2018);  

- odbył spotkanie w zakresie współorganizacji przedsięwzięcia „Brawo dla Mam”; 

- współorganizował gminne uroczystości z okazji Narodowego Dnia Pamięci „Żołnierzy 

Wyklętych” w Izbiszczach. 
 

 

Ad. 25 – 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Choroszczy Beata Jeżerys przedstawiła informację 

o swoich działaniach w okresie międzysesyjnym (w załączeniu), które dotyczyły m.in. 

uczestniczenia w uroczystościach organizowanych przez stowarzyszenia, Urząd Miejski, 

spotkaniach na terenie gminy, oraz przyjmowania interesantów podczas cotygodniowego 

dyżuru. 

        (informacja w załączeniu) 

  

Ad. 26 – 

 

Interpelacje i wnioski zgłosili: 

 

Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys zwracając się do radnych powiatowych poprosiła,  

w imieniu mieszkańca wsi Klepacze, o usunięcie spowalniacza z ul. Niewodnickiej  

(w okolicach mostu). 

 

Radny Piotr Waczyński poruszył następujące kwestie: 

1) podziękował za szybka realizację związaną z ustawieniem lustra na skrzyżowaniu z ul. 

Kościukowską, 
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2) poprosił o ujęcie w planie wykonanie przejścia dla pieszych na ul. Dominikańskiej 

(przy skrzyżowaniu z ul. Ogrodową); 

3) zwrócił uwagę na posesje znajdujące się na skrzyżowaniu dróg obsadzone tujami, 

które znacznie zmniejszają widoczność – w miarę możliwości wskazywać na ten 

problem ich właścicielom. 

 

Radny Jan Czarniecki odczytał pismo Fundacji Rozwoju Rynku Kapitałowego (Poznań) 

informujące o uzyskaniu przez Choroszcz – gminę miejsko – wiejską bardzo wysokiej oceny 

pre-ratingowej, mieszczącej się na poziomie inwestycyjnym w przedziale pomiędzy AAA,  

a BBB+. Jak wynika z przedstawionego pisma – na 2792 jednostki samorządu terytorialnego 

w Polsce zaledwie 319 posiada ocenę równą lub wyższą od uzyskanej przez naszą gminę. Jest 

to dowodem, jak czytamy dalej, iż w sposób odpowiedzialny i racjonalny zarządzamy 

środkami publicznymi, w pełni wypełniając mandat zaufania uzyskany od wyborców. 

Badanie pre-ratingowe wykonała, na zlecenie wspomnianej Fundacji, agencja ratingowa INC 

Rating Sp. z o.o. z Poznania, podlegająca Europejskiej Komisji Nadzoru Giełd i Papierów 

Wartościowych w Paryżu.  

 

Radna Wioletta Kowieska zgłosiła wniosek, aby informacja Burmistrza z działalności 

międzysesyjnej była przedstawiana radnym na piśmie: na komisję lub na Sesję – aby radni 

mogli się do niej odnieść. 

 

Burmistrz Robert Wardziński udzielając odpowiedzi wyjaśnił, że: 

1) przejście dla pieszych na ul. Dominikańskiej będzie wykonane w formie wyniesienia, 

bezpośrednio na skrzyżowaniu z ul. Ogrodową, 

2) informację z działalności międzysesyjnej może przygotować radnym na komisję, 

3) Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Białymstoku w II 

kwartale bieżącego roku planuje uruchomić program AZBEST 2018-2019, dzięki 

niemu możliwe będzie pozyskanie dofinansowania na realizację zadań związanych  

z usuwaniem wyrobów zawierających azbest. Gmina Choroszcz zamierza ubiegać się 

o pozyskanie tej dotacji. Wstępne deklaracje należy złożyć do 30 marca. Zakres 

dofinansowania obejmuje: demontaż, załadunek, transport oraz unieszkodliwianie 

wyrobów azbestowych. 

 

 

Ad. 27 – 

 

Zapytania i wolne wnioski: 

 

Kazimierz Zajkowski sołtys wsi Porosły zabrał głos w bulwersującej go sprawie tzw. 

Babiej Góry i posągu Swiatowida, który został skradziony. O posągu tym radny na 

sesji powiedział „bałwan”. Mieszka we wsi gdzie mieszają się dwie wiary: katolicy  

z prawosławnymi żyją w zgodzie, wspólnie obchodzą święta, nikt nikomu nie ubliża. 

Teren, na którym stał posąg, jest prywatny, gmina nic do niego nie ma i nie trzeba 

tych spraw mieszać. Jego zdaniem, skoro radny publicznie ( w środkach masowego 

przekazu) powiedział swoje zdanie o posągu, to teraz publicznie powinien przeprosić. 

 

Radny Jan Czarniecki odnosząc się do słów przedmówcy wyjaśnił, że używając 

określenia „bałwan” miał na myśli bałwochwalstwo. Były to jego własne 

spostrzeżenia do terenu gdzie jest cmentarz, 100-letni kamień, w którym jest 

osadzony krzyż i potrzeby uszanowania tych mogił. Sam posąg Światowida stał tam 



26 

 

ok. 20 lat i takiego bożka, wg historyków, nie było na tym terenie. Jest to prywatna 

posesja i temat ten został zakończony. On broni katolików i prawosławnych, tych 

którzy na tym terenie leżą. 

 

  

 

Ad. 28 – 

 

Wobec wyczerpania porządku obrad Sesji, Przewodnicząca Rady p. Beata Jeżerys 

ogłosiła zakończenie obrad XXXIV Sesji Rady Miejskiej w Choroszczy. 

    Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała : 

Ewa Łukaszewicz    Przewodniczący Rady Miejskiej 

w Choroszczy 

 

     mgr Beata Marlena Jeżerys 

 


